
P a r l a m e n t   Č e s k é   r e p u b l i k y

POSLANECKÁ SNĚMOVNA
2007

V. volební období
--------------------------------------------------------------------------------------

výbor pro veřejnou správu a regionální rozvoj 

Z Á P I S
   ze 7. schůze výboru

která se konala
 ve středu 21. února 2007

od 9,00 hodin
v budově Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, Sněmovní 4, místnost B 211 

Přítomni: dle prezenční listiny.

Středa 21. února 2007:  

Martínek: Zahajuji dnešní jednání výboru. Změna v programu. Sněmovní tisk 14 od 9,00 – 9,30
hodin, sněmovní tisk 122 od 9,30 hodin a v 10,30 by začala informace Ministerstva vnitra a
informatiky. Podvýbor pro regionální rozvoj se přesunul na 13,30 hod.

Krátký: Nejde nějak vyřešit situaci, když zasedají výbory současně? Překrývání výborů.

Martínek: Dny jsou přesně určeny, nedá se s tím bohužel nic dělat.

Horníková: Nelze určit nadřazenost výborů. Je na vás, kterému výboru dáte přednost.

Hink: Nový člen výboru.

Martínek: Hlasování o programu.
Hlasování:    ANO 15  NE 0 zdržel 0    přítomno 15 přijato

09, 00
Senátní  návrh  na  vydání  zákona  o  přechodu některých  dalších  věcí  z majetku  České
republiky do majetku obcí, sněmovní tisk 14.

Předkladatel: PhDr. Jiří Pospíšil, Ing. Adolf Jílek, Senát Parlamentu ČR
Zpravodaj: Ing. Bc. Tomáš Kvapil, poslanec PSP ČR

Martínek: Sešla se pracovní skupina, která jednala o způsobu projednávání tohoto tisku. Předám
slovo panu zpravodaji, aby nás seznámil s tím, jak jsme se na jednání domluvili.

Kvapil:  Zpravodajská zpráva.  Připravil  jsem komplexní pozm. návrh.  Obce budou mít roční
lhůtu na požádání. Nebyla řešena problematika práv a závazků s dosavadním hospodařením. Na
obce  přechází  tento  majetek  se  všemi  právy  a  závazky.  Problematika  zmenšení  území
vojenského majetku.  Senátní  návrh se týkal  vojenských lesů,  které byly k rozhodnému datu
v době federativní republiky ve správě min. obrany - majetek přecházel do vlastnictví obcí v roce



1991.  Návrh  je  rozšířen  o  pozemkové  úpravy,  které  probíhaly  a  nebyly  ukončeny  a  byly
dokončeny až následně. V katastru byl tento majetek zapisován jako majetek československého
státu. Klíčový je způsob přechodu majetku na obce – je tam roční lhůta na to, aby obce mohly
požádat o navrácení (1. ledna 2009 by ten majetek přešel do jejich vlastnictví). Budu navrhovat,
aby bylo přerušeno projednávání a aby byla stanovena lhůta na podávání pozm. návrhů do 18. 3.
Následně by se sešel podvýbor a na další schůzi výboru by došlo k definitivnímu projednání
tohoto zákona.

Krupka: Podvýbor pro veřejnou správu byl z tohoto důvodu zrušen.

Petrů: Materiál zaslat elektronicky.

Pospíšil:  Překladatelská  zpráva.  S návrhem souhlasíme.  Zákon  rozšiřuje  a  zpřesňuje  některé
oblasti. 

Martínek:  Komplexní  návrh  do jisté  míry  přepracovává  váš  návrh.  Je  nutné,  abychom tuto
záležitost  projednali  opravdu  podrobně.  Obrátili  bychom  se  na  katastrální  úřad,  Úřad  pro
zastupování  státu  ve  věcech  majetkových  a  na  parlamentní  legislativu.  Musíme  zajistit
zapsatelnost těchto převodů do katastru. 

Jílek: Děkuji panu posl. Kvapilovi. Náš záměr byl velice úzký. Pan poslanec Kvapil tento návrh
rozšířil a s tímto rozšířením i souhlasíme. Komplexní návrh předáme senátní legislativě.

Martínek: Poprosím vás, abyste vyčkali do 18.3.

Kvapil: Já bych navrhoval, aby se senátní legislativa na to podívala již nyní.

Martínek: Za základ projednávání bereme komplexní pozm. návrh.
Hlasování:    ANO 16  NE 0 zdržel 0    přítomno 16 přijato

Martínek: Navrhuji přerušit jednání v obecné rozpravě. 
Termín na podávání pozměňovacích návrhů do 18.3.
Návrh usnesení č. 33:  
Hlasování:    ANO 16  NE 0 zdržel 0    přítomno 16 přijato

09,30
Vládní  návrh zákona,  kterým se mění  zákon č.  72/2000 Sb.,  o  investičních  pobídkách
a o změně  některých  zákonů  (zákon  o  investičních  pobídkách),  ve  znění  pozdějších
předpisů, sněmovní tisk 122.

Předkladatel: Ministerstvo průmyslu a obchodu
Zpravodaj: Mgr. Radko Martínek, poslanec PSP ČR

Zajíček: Zahájení projednávání tisku 122.

Turnovský (MPO): Předkladatelská zpráva. Tento zákon je novelizován již poněkolikáté. Reflexe
obecné situace a druhý bod je reflexe na EU. Strojní zařízení - nově je vydefinováno kam má
spadat. Definice nákladů vhodných na podporu – shodují se s náklady, které vstupují do celé
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investice.  Radikální  snížení  investice  nad  100  mil.  Kč,  50  mil.  musí  být  kryto  vlastními
prostředky.

Martínek: Zpravodajská zpráva. Gesčním výborem je HV. Nemám žádné připomínky, ale je zde
jedna  věc  -  otázka  regionálních  odlišností  –  původní  částka  byla  vyšší  (hledisko
nezaměstnanosti,… ). Problém -  pokud nebudou zvýhodňovány postižené regiony, tak se zde
jeví otázka, do jaké míry budou podnikatelé investovat v těchto oblastech -  tržní mechanismy.
V minulosti bylo určité odlišení regionů. Dostali jste můj pozm. návrh:
 Čl. I odst. 7 zní :
„V § 2 odstavec 4 zní :
„(4) Pokud ze záměru získat investiční pobídky vyplývá, že celá investiční akce by měla být
realizována  ve  správním  obvodu  obce  s pověřeným  obecním  úřadem  nebo  ve  správních
obvodech  obcí  s pověřeným  obecním  úřadem,  v okrese  nebo  v okresech,  kde  je  v době
předložení  záměru  míra  nezaměstnanosti  nejméně  o  25  %  vyšší  než  průměrná  míra
nezaměstnanosti  v České  republice,  uvedená  ve  statistických  údajích  Ministerstva  práce  a
sociálních  věcí  za  uplynulá  dvě  pololetí,  ministerstvo  sníží  částku  uvedenou v odstavci  2
písm. e) na částku 60.000.000 Kč; polovina této částky musí být kryta z vlastním kapitálem
právnické  osoby  nebo  vlastními  prostředky  fyzické  osoby.  Za  splnění  této  podmínky  se
nepovažuje  vynaložení  investičních  prostředků  ze  zisku  dosaženého  z investiční  akce
posuzované pro účely poskytnutí veřejné podpory.“

Čl. I odst. 8 zní :
„V § 2 odstavec 5 zní :
„(5) Jsou-li z investičních pobídek podle § 1 odst. 2 a) až c) a e) hrazeny náklady, které se
současně uhrazují z investiční pobídky podle § 1 odst. 2 písm. d), lze tyto náklady hradit do
výše přípustné míry podpory podle § 6 odst. 1 a 3.“ 

Zajíček: Otevírám obecnou rozpravu.

Kvapil: V prvním čtení na plénu jsem se vyjádřil stejně jako pan kolega Martínek. Vítám pozm.
návrh, který zde předložil pan posl. Martínek. 

Krátký: Vítám tento návrh. Jakých obcí se to bude týkat (dvojek, trojek)?

Wolf: Ostravsko – průmyslové zóny. Souhlasím s návrhem p. posl. Martínka.

Hink: Jak na tomto budou zainteresovány obce? 

Martínek: Podpory pro podnikatele jdou jak přes MPO tak z MMR. Je možné kombinovat různé
oblasti. Pobídky jsou určitým způsobem omezeny. 

Turnovský:  Tato problematika zahrnuje více ministerstev. Obce ve vztahu s MPO -  průmyslové
zóny. Problematika ze strany EU -  vše je přesně vydefinováno. Minimální limit ke vstupu do
investice se snižuje. Investiční pobídky jsou jen jednou z podpor, které ministerstvo dává. 

Hink: Podpora investic – problematika obcí.

Zajíček: Poprosil bych vás spíše o přesné dotazy na předkladatele.
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Martínek: Velké investice – koordinační výbory jednotlivých resortů, které by řešily problémy
velkých průmyslových zón, které vláda schvalovala.

Kvapil: Nejmenším rozlišovacím územím jsou dvojky.

Zajíček: Otevírám rozpravu podrobnou.

Martínek: Pozm. návrh máte před sebou.

Turnovský (MPO): Uvědomujeme si regionální rozlišnosti, ale není v současné době dobré tento
limit snižovat. Nejsou to jediné možnosti programů ohledně regionů. Nesouhlasíme s návrhem.

Martínek: Nejdříve navrhuji hlasovat o pozm. návrhu a následně o usnesení.

Zajíček: Hlasování o pozm. návrhu.
Hlasování:    ANO 9  NE 0 zdržel 4    přítomno 13 přijato

Martínek: Návrh usnesení č. 34.  
Hlasování:    ANO 13  NE 0 zdržel 0    přítomno 13 přijato

10,30
Informace o stavu a rozvoji Portálu veřejné správy.

Předkladatel: Ministerstvo vnitra a informatiky
Zpravodaj: Tom Zajíček, poslanec PSP ČR

Zajíček: Děkuji zástupcům ministerstva za předložené materiály a dávám jim slovo.

Veřmiřovský (náměstek):  Problematika  portálu  veřejné  správy v ČR (portal.gov.cz).  Existuje
řada portálů. Portál veřejné správy – informační část (informace o jednotlivých úřadech), životní
situace, část zákonů, ... 

Pokorný:  Prezentace  Portálu  veřejné  správy  -   prezentace  je  rozdělena  do  dvou  částí  -
informační část a transakční část.  

Kubátová: Portál je provozován od roku 2003, je nadresortním projektem -  zprostředkování
informací občanům. Životní situace – jsou garantovány přímo subjekty veřejné správy. Mapové
služby, náhled do katastru, zákony,… Rádi bychom zpřístupnili více externích zdrojů. Hlavním
cílem je vybudovat otevřený portál, aby bylo možno implementovat další systémy jednodušším
způsobem.

Pokorný:  Transakční  část  -  funkční  ekosystém.  Elektronická  komunikace  mezi  podnikateli
a jednotlivými úřady. Připojených úřadů stále přibývá.  

Krupka: Poprosil bych o to, abychom dostali na příští jednání informace o pokračujícím procesu
(změny struktury, sloučení…). Otázka podfinancování portálu – prosím o upřesnění. 

Hink: Duplicita -  přicházíme o miliardy korun – co se připravuje a v čem můžeme pomoci?
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Babor: Obce nevědí v současné době co se děje s jejich žádostmi o dotace apod. Bude možné
toto sledovat také na portálu?

Veřmiřovský (náměstek): Elektronický oběh – sledování vyřizování žádostí. Bylo by to dobré,
ale není to nyní možné. Do budoucna by se měla zvýhodnit elektronická podatelna, tím by se dal
sledovat průběh dokumentů. Epusa- nový portál by měl umožnit větší otevřenost a umožnit, aby
data  byly přenášeny rovnou do portálu.  Kivs (komunikační  infrastruktura  veřejné správy)  –
setkáváme se  často  s tím,  že  jednotlivé  resorty  si  budují  vlastní  portály, má  to  nepříjemný
důsledek na obce. Úředník nemůže vše obsluhovat z jednoho počítače. 

Kolář (ředitel sekce): Epusa – bude jedním ze zdrojů. Kivs – dnes se odevzdávají nabídky, kde
budou soutěžit jednotlivé firmy o univerzální přípojku. Velkým problémem, co se týče portálu,
jsou finance – abychom mohli dokončit prezentační část tak tam je deficit 45 mil. Kč. 

Krupka: Použijete překlad či definici, co to znamená e-government? 

Martínek: Pokud máme dát nějaké doporučení, tak musíme přesně vědět jaké částky a z jakého
důvodu to není možné uhradit ze současného rozpočtu.

Kolář: Výběrová řízení budou průhledná. Peníze jsou na řadu let. Provozní náklady jsme počítali
jen u našeho portálu. Ročně stojí portál 40 mil. Kč. 

Pokorný: Nyní chybí 45 mil. Kč. 

Zajíček: Je to tedy provozní věc.

Veřmiřovský (náměstek): Ministerstvo informatiky má rozpočet okolo půl miliardy korun, z toho
většina  prostředků  je  určena  na  platby  komunikační  infrastruktury  veřejné  správy  ostatním
resortům.

Martínek: Všechny resorty jsou na tom stejně. 

Bayerová:  Mnozí starostové nevědí jak přijít  k informacím, bylo by možné, aby pan ředitel
Kolář  uvolnil  tým a aby se mohla  uskutečnit  nějaká  akce,  seminář  k této  problematice  pro
starosty?

Kolář: Samozřejmě to možné je.

Zajíček: Již se připravuje informační akce, která by se týkala čerpání peněz z evropských fondů.

Petrů: Všechny služby jsou na portálu veřejné služby zdarma?

Pokorný: Všechny služby jsou zdarma.

Kolář: U některých služeb do budoucna zvažujeme zpoplatnění – bankovní sektor apod.

Zajíček:  Tyto  prezentace  budou  pokračovat.  Dneska  to  byla  základní  informace  o  portálu.
Technicky bychom organizaci svěřili podvýboru pro veřejnou správu a informační technologie. 
Návrh na usnesení č.36.  
Hlasování:    ANO 12  NE 0 zdržel 0    přítomno 12 přijato
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Různé.
Zajíček: Pan posl. Rabas byl místopředsedou výboru, proto musíme znovu zvolit místopředsedu
výboru. Byla doručena nominace na p. posl. Kvapila.
Hlasování:    ANO 11  NE 0 zdržel 1    přítomno 12 přijato

Zahraniční cesty: 
Lotyšsko – 26. 3. – 29. 3. – Zajíček, Sunkovský, Šoltys, Halíková, náhradník - Hink, Babor.
Litva 21. 5. - 25. 5.
Maroko 28. 5. – 1. 6.
Hlasování k     usnesení č. 35:
Hlasování:    ANO 12  NE 0 zdržel 0    přítomno 12 přijato

Bayerová: 11.4 a 12.4 – výjezd výboru na 2 dny. Moravské Budějovice -  má být vybudováno 39
větrných elektráren, návštěva Dukovan.
Hlasování:    ANO 12  NE 0 zdržel 0    přítomno 12 přijato

Krupka: Dostali jste pozvánky na 10. konferenci ISSS, LORIS a 4VDIS 2007 v Hradci Králové
na 2. dubna 2007. 

Zajíček: Na první den této akce jsme většinou jeli celý výbor - výjezd výboru.
Hlasování k     usnesení č. 37:
Hlasování:    ANO 12  NE 0 zdržel 0    přítomno 12 přijato

Zajíček: Ukončení jednání.

Jednání ukončeno v 12,15 hod.

Zapsala: Petra Čížkovská

         Ing. Petr   S u n k o v s k ý  v.r.                                         Tom   Z a j í č e k  v.r.
                       ověřovatel                                                                 předseda výboru 
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